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Protokół Nr ORN.0012.2.9.2014 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej  

w Olecku odbytego w dniu 29 października 2014 r. 
 

 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego – 

Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Elżbieta Rękawek. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun 

powitał przybyłych na posiedzenie komisji. Przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku nie zgłaszano.  

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun 

poinformował, iż w związku z tym, że od ostatniego posiedzenia komisji upłynęło więcej niż 

30 dni, zgodnie ze Statutem Gminy Olecko protokół z ostatniego posiedzenia komisji uznaje 

się za przyjęty. 

 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy na  

2015 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż projekt przedmiotowej uchwały przedkładany jest co roku Radzie Miejskiej. 

Zapisane w projekcie zadania były konsultowane z organizacjami pozarządowymi. 

Organizacje nie wniosły uwag do programu.  
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Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego programu współpracy na 2015 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie prowadzenia działalności w zakresie 

telekomunikacji przez Gminę Olecko 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż w związku z tym, że wkrótce zostanie ukończone zadanie „Sieć 

szerokopasmowa Gminy Olecko”, stosownie do ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci 

telekomunikacyjnych, podjęcie któregokolwiek z rodzajów działalności określonych w tejże 

ustawie wymaga uprzedniego podjęcia przez Radę Miejską stosownej uchwały.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie prowadzenia 

działalności w zakresie telekomunikacji przez Gminę Olecko. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego o przekazanie na mienie Gminy Olecko nieruchomości Skarbu 

Państwa 

 

Kierownik Wydziału RG – Barbara Jankowska 

poinformowała, iż projekt uchwały dotyczy działek położonych w ciągu istniejących dróg 

stanowiących własność Gminy Olecko, użytkowanych przez mieszkańców okolicznych 

miejscowości. Cztery z tych dróg mają nadaną kategorię drogi publicznej, dwie są to drogi 

wewnętrzne. Koszty związane z podziałem nieruchomości i przygotowaniem dokumentacji 

poniosły Lasy Państwowe, aby przekazać je bezpośrednio w administrację dla Starosty 

Oleckiego, który wykonuje zadania z zakresu administracji rządowej jako zadania zlecone. 

Dokumentacja jest już przygotowana, można zatem złożyć wniosek do Wojewody, aby 

uzyskać działki nieodpłatnie w drodze decyzji administracyjnej. Decyzja będzie podstawą 

wpisu prawa własności w księgach wieczystych Gminy Olecko.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wystąpienia z 

wnioskiem do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego o przekazanie na mienie Gminy Olecko 

nieruchomości Skarbu Państwa. 
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d) projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Olecko 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że aglomeracje wyznacza, w drodze uchwały, sejmik województwa. Aglomeracja 

Olecko została wyznaczona w 2013 r. Z uwagi na fakt podłączenia miejscowości Kukowo do 

zbiorczej sieci kanalizacyjnej  zdecydowano się na powiększenie obszaru aglomeracji Olecko. 

Ponieważ w propozycji planu aglomeracji z 2012 r. uwzględniono tylko część miejską Lesku 

z pominięciem części wiejskiej, która od dawna jest podłączona do zbiorczej sieci 

kanalizacyjnej, postanowiono również do obecnego projektu aglomeracji włączyć część 

wiejską Lesku.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 

projektu planu aglomeracji Olecko. 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego 

dotyczącego organizowania nauki religii Kościoła Bożego w Chrystusie dla uczniów 

uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Olecki 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, uchwała ma na celu stworzenie podstawy prawnej do zawarcia porozumienia  

z Powiatem Oleckim w sprawie ustalenia zasad prowadzenia zajęć religii Kościoła Bożego  

w Chrystusie w Olecku. W roku szkolnym 2014/2015 na naukę religii uczęszczać będzie  

6 uczniów w 2 grupach. W jednej z grup uczyć się będzie 3 uczniów w tym 1 uczeń ze szkoły 

prowadzonej przez Powiat Olecki. Zajęcia będą się odbywały w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym w Szkole Podstawowej Nr 3 w Olecku.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji zadania publicznego dotyczącego organizowania nauki religii Kościoła Bożego  

w Chrystusie dla uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat Olecki. 

 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Programu 

„Olecka Rodzina z 3+” 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż po analizie dotychczas funkcjonującego Programu „Olecka Rodzina 3+” 

postanowiono wprowadzić dodatkowe usługi, oferowane przez Miejski Ośrodek Sportu  

i Rekreacji w Olecku, na które będą obowiązywały 30% ulgi. Usługi te to: tenis stołowy, 

SPA, squash oraz wypożyczenie sprzętu pływającego. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, że w § 4 ust. 1 pkt 1 jest błąd literowy – wyraz „ocena” należy poprawić na 

„cena”.  
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Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

zgodziła się. Prosiła także o uwzględnienie autopoprawki polegającej na wykreśleniu z tytułu 

projektu uchwały z nazwy programu litery „z”. Jest to program „Olecka Rodzina 3+”.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił wniosek, aby w § 4 ust. 1 pkt 2 dodać  korty tenisowe, a także wykreślić wyrazy  

„z wyłączeniem półkolonii”. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż organizacja półkolonii wiąże się z określonymi kosztami, np. kosztami 

wyżywienia. Obowiązujące zniżki pomniejszają dochód gminy, natomiast do półkolonii 

należałoby dopłacać.  

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

dodała, że gmina finansuje półkolonie dla 30 dzieci.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

wycofał wniosek dotyczący półkolonii. Prosił o przegłosowanie wniosku dotyczącego kortów 

tenisowych.  

 

Komisja przy 3 głosach za, 2 wstrzymujących przyjęła powyższy wniosek.  

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja wnioskuje o to, aby w zmienianym § 4 ust. 1 pkt 2 na końcu litery  j) kropkę 

zamienić przecinkiem, po literze j)  dodać literę k) w brzmieniu: 

 „k) korty tenisowe.”. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Upowszechniania Kultury 

Fizycznej w Gminie Olecko na lata 2014-2020 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż projekt uchwały jest konsekwencją uchwały podjętej przez Radę Miejską  

w miesiącu lutym tego roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Upowszechniania Kultury Fizycznej Gminy Olecko na lata 2014 – 2020. Dokument został 

przygotowany w oparciu o analizę dokumentów strategicznych, raporty i opracowania 

publicznych instytucji oraz przeprowadzone badania własne w środowisku lokalnym. Są to  

w szczególności: 

 Strategia Rozwoju Sportu w Polsce do 2015 roku, 

 Wytyczne UE dotyczące aktywności fizycznej. Zalecane działania polityczne 

wspierające aktywność fizyczną wpływającą pozytywnie na zdrowie,  

 Wychowanie fizyczne i sport w szkołach publicznych i niepublicznych – raport 

Najwyższej Izby Kontroli,  

 Narodowy Program Zdrowia na lata 2007 – 2015,  

 Podstawa programowa wychowania fizycznego,  

 Ocena stanu aktywności fizycznej mieszkańców Gminy Olecko – raport; 

 Wychowanie fizyczne w opinii uczniów i ich rodziców – raport; 

 Spis obiektów sportowo – rekreacyjnych w Gminie. 

Przy tworzeniu dokumentu zostały przeprowadzone konsultacje. Badania własne zostały 

wykonane w ramach projektu „Wzmocnienie konsultacji społecznych w powiecie oleckim”.  
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Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja przy 6 głosach za, 1 przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Upowszechniania Kultury Fizycznej w Gminie Olecko na lata 2014-2020. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż proponuje się pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na poziomie 

z 2014  roku, z wyjątkiem stawek: 

a) od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

wodnych; 

b) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym; 

c) od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu 

przepisów działalności leczniczej, zajętych przez te podmioty udzielające tych 

świadczeń. 

 

Członek Komisji – Przemysław Atkielski 

zapytał, jakie warunki należy spełnić, aby móc ubiegać się o umorzenie podatku? 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż należy złożyć podanie o umorzenie podatku. Wydział Dochodów i Egzekucji 

zbada sytuację finansową danego przedsiębiorcy, jeżeli będzie taka potrzeba poprosi  

o dostarczenie dodatkowych dokumentów. Jeżeli sytuacja finansowa jest trudna i zostanie to 

udokumentowane, wówczas istnieje podstawa do umorzenia podatku.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zastanawiał się, czy jest taka możliwość, aby podatnik prowadzący działalność gospodarczą 

płacił wyższy podatek, natomiast kiedy tej działalności nie będzie prowadził, aby płacił niższy 

podatek.    

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

zwrócił uwagę, że jeżeli zostanie zmniejszona stawka, będzie obowiązywała wszystkich. 

Podatek od nieruchomości związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej jest 

stanowi znaczący dochód gminy. Dla przedsiębiorców stosowane są różnego rodzaju ulgi –

Tereny Aktywności Gospodarczej, rozszerzana jest SSE, funkcjonuje instytucja 

umorzeniowa, stosowana jest pomoc de minimis.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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i) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

poinformowała, iż dokonuje się następujących zmian w planie wydatków: 

 zwiększa  się plan wydatków bieżących o 5.500 zł z przeznaczeniem na wpłatę gmin 

na rzecz izb rolniczych w wysokości 2 % uzyskanych wpływów z podatku rolnego, 

 w dziale „Administracja publiczna” zmniejsza się plan wydatków bieżących  

o 104.000 zł, 

 w dziale „Oświata i wychowanie” zwiększa się plan wydatków ogółem o 13.500 zł, 

w tym:  

 w Gimnazjum Nr 2 w Olecku zwiększa się plan o 500 zł z przeznaczeniem na 

zakup pomocy dydaktycznych na realizację projektu „Z wizytą w królestwie 

bobrów” realizowanego ze środków WFOŚiGW w Olsztynie, 

 w Szkole Podstawowej w Gąskach zwiększa się plan o 13.000 zł z przeznaczeniem 

na zakup paliwa do autobusu szkolnego na przewóz uczniów na zajęcia szkolne 

i pozalekcyjne, 

 w dziale „Pomoc społeczna” zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę  

100.000 zł z przeznaczeniem na opłaty za pobyt mieszkańców gminy Olecko 

w domach pomocy społecznej, 

 w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” zmniejsza się plan wydatków 

o 15.000 zł na utrzymanie zieleni. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2014 rok. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun 

poinformował, że do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 Burmistrz udzielił odpowiedź na wniosek komisji dotyczący analizy kosztów 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej oraz remontu ulic: Moniuszki, Chopina, 

Wieniawskiego, Szymanowskiego, Kiepury, 

 Wojewoda Warmińsko – Mazurski stwierdził nieważność uchwały Rady Miejskiej  

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Olecko, 

 Warmińsko-Mazurskie Zrzeszenie Przewoźników Drogowych wystąpiło z prośba, aby 

w pracach nad budżetem uwzględnić możliwość obniżenia stawek podatku od 

środków transportowych, 

 dyrektorzy szkół przedłożyli informacje na temat zawartych umów najmu, 

 mieszkaniec gminy skierował protest przeciwko postawieniu słupa napowietrznej linii 

elektroenergetycznej 110 kV, 

 mieszkańcy ul. Sokolej 2 i 3 wnieśli o wykonanie parkingu. 

Kopie pism dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Przemysław Atkielski 

poinformował, iż przy stadionie, gdzie wykonywana jest ścieżka, porozrzucana jest folia po 

pakietach z kostką polbrukową. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż zadanie zostanie ukończone w ciągu kilku dni, więc wszystkie odpady będą 

posprzątane.  

 

Przewodniczący Komisji – Mariusz Miłun 

zgłosił wniosek o wyrównanie drogi prowadzącej do firmy Delphia Yachts.  

 

Członek Komisji – Przemysław Atkielski 

zgłosił, iż na drodze do Lesku zjeżdżając z wiaduktu jest duży uskok, który się powiększa. 

Wniósł o to, aby to naprawić.   

 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

        Wioletta Biszewska                            Mariusz Miłun 

      


